
Aktualny skład Rady Miejskiej:
1. Zbigniew Alchimowicz 
2. Henryk Gawłowski 
3. Halina Głąb 
4. Andrzej Kościółek 
5. Greta Kamińska
6. Kozdrowski Stanisław 
7. Barbara Król 
8. Waleria Pietrusiów 

9. Ireneusz Sosnowski 
10. Elżbieta Mariola Starżyk 
11. Stępkowska Maria
12. Jerzy Tichanowicz 
13. Józef Wargacki 
14. Waldemar Wieja
15. Ryszard Wisła

8.01.2003 r. – IV sesja Rady Miejskiej
Podjęto uchwały:
1. w sprawie przejęcia prawa użytkowania wieczystego działki nr 925 położonej w Zło-

tym Stoku. 
Na wniosek Polskich Kolei Państwowych,  Gmina przejęła prawo użytkowania wieczyste-

go działki nr 925 – teren PKP (część pobocza drogi łączącej ul. Traugutta ze stacją PKP – z
uwagi na ciepłociąg).
2. w sprawie odrzucenia wniosku mieszkańców o przeprowadzenie referendum.

W imieniu wnioskodawców, przedstawiciel RM SLD Pan Jan Roj uzasadniał konieczność
uniemożliwienia budowy szkodliwego składowiska w sąsiedztwie domów mieszkalnych Zło-
tego Stoku i  Błotnicy. Radny J.  Tichanowicz wyjaśnił, że działkę 10/10 poprzedni  Zarząd
sprzedał bez informowania Rady.
W  dyskusji  swoje  zdanie  wyrazili  J.  Wargacki,  I.  Sosnowski,  A.  Kościółek  i  W.  Wieja
(protokół jest do wglądu w Biurze Rady Miejskiej).
W wyniku głosowania Rada Miejska podjęła uchwałę w sprawie odrzucenia wniosku miesz-
kańców o przeprowadzenie referendum, uzasadniając tym, że wniosek jest spóźniony i jego
przyjęcie powodowałoby naruszenie prawa. Radni w większości przeciwni są budowie skła-
dowisk odpadów na działkach 10/10 i  10/20,  zobowiązali  więc Burmistrza  do uniemożli-
wienia składowania innych odpadów niż toflex.
3. w sprawie ustalenia stawek diet oraz zasad na jakich przysługują diety i zwrot kosz-

tów podróży za udział w pracach organów gminy,
Uchwałą tą zmieniono jedynie diety za udział w sesji Rady Miejskiej na 60 zł. Uzasad-

nieniem zmiany diety była strata ponoszona przez pracowników biorących w dniu sesji urlopy
bezpłatne. Inne diety, w tym: za posiedzenia komisji – 30 zł. i diety dla sołtysów – 30 zł. po-
zostały bez zmian, na poziomie najniższym w województwie. 
4. w sprawie ustalenia wysokości opłaty stałej w przedszkolu publicznym.

Rada Miejska ustaliła wysokość miesięcznej opłaty w Przedszkolu Publicznym w Mąkol-
nie na 42 zł.

Zapytania i wnioski na sesji zgłaszali: J. Ciućmak, S. Kozdrowski, J. Tichanowicz, W.
Wieja, H. Gawłowski, H. Głąb, w sprawie:
– pomocy p. Talarczykowi (Laski) w podłączeniu pieca,
– interwencji w S-ce „KOMA” w sprawie zaśmiecania trenu wokół nowego cmentarza,
– akcentowania tradycji świątecznych w Gminie,
– naprawy kubłów na śmieci,
– sporządzenia bilansu spraw rozpoczętych przez poprzedni Zarząd i ich stan prawny,
– naprawy okien na przystanku PKS w Chwalisławiu,
– pilnego postawienie wiaty przystankowej dla dzieci szkolnych w Mąkolnie.

12.02.2003 r. – V sesja Rady Miejskiej
1. Sprawozdanie z wyborów Sołtysów i Rad Sołeckich przeprowadzonych od 15 do 24 stycz-

nia 2003 r.:



MĄKOLNO:
Sołtys:
1) Waleria Pietrusiów
Rada Sołecka:
1) Kwaśna Wanda
2) Brzęczek Halina
3) Nowak Janusz
4) Gorczyca Antoni
5) Ferenc Teresa
6) Głąb Wojciech
7) Kucharek Patrycja
Komisja Rewizyjna:
1) Guguł Danuta
2) Głąb Halina
3) Grzeliński Józef

LASKI:
Sołtys: Józef Ciućmak
Rada Sołecka:
1. Felcenloben Sławomir
2. Jamróz Ireneusz
3. Kożuch Grażyna
4. Kędzierski Jan
5. Rosiński Ryszard
Komisja Rewizyjna:
1. Chmielowska Jadwiga
2. Kunik Piotr
3. Pławiak Mirosław

BŁOTNICA:
Sołtys:
1) Bogdan Siuty
Rada Sołecka:
1. Koszela Ryszard
2. Jabłoński Edward
3. Lipiński Henryk
4. Kopacz Józef
5. Rudzińska Krystyna
6. Lis Maria
Komisja Rewizyjna:
1. Pańkowski Stanisław
2. Jabłoński Maciej
3. Pleczko Ryszard

CHWALISŁAW:
Sołtys:
1) Jan Warzocha
Rada Sołecka:
1. Gajek Anna
2. Kożdżoń Kazimierz
3. Barecki Wojciech
4. Piotrowski Piotr
5. Dryka Wojciech
Przewodnicząca Rady Sołeckiej – Anny Gajek.
Komisja Rewizyjna:

1. Malarenko Elżbieta
2. Sterzel Zofia
3. Wielgus Andrzej

PŁONICA:
Sołtys:
1) Jan Krocz
Rada Sołecka:
1) Wójtowicz Władysław
2) Grodecki Michał
3) Batko Zbigniew
4) Kokoszka Celina
5) Kędra Stanisław
Komisja Rewizyjna:
1) Kokoszka Tadeusz
2) Kłyniuk Grażyna
3) Cebula Małgorzata

2. Rozpatrzenie sprawy Pana J. Nijakiewicza dot. zakupu lokalu mieszkalnego. W powyższej
sprawie zabierali  głos J.  Wargacki, A. Kościółek, a także J.  Tichanowicz – proponując
traktowanie Pana Nijakiewicza jak pozostałych lokatorów. Rada przyjęła wniosek radnego
A. Kościółka o skierowanie sprawy do załatwienia przez Burmistrza.

3. Uchwała w sprawie zarządzenia  poboru podatku  rolnego, leśnego i  od  nieruchomości,
ustalenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso – podjęta większością głosów.
Uchwała  ta  ustala  sołtysów  poszczególnych  sołectw  inkasentami  podatków,  z
wynagrodzeniem za inkaso – 9%.

4. Wystąpienie Z-cy Przewodniczącego Rady Powiatu w sprawie perspektyw rozwojowych.
Pani Katarzyna Silarska jako Przewodnicząca Komisji Rozwoju zajmuje się programami z
Unijnych Funduszy Pomocowych. Aby z nich korzystać Gmina winna opracować m.in.



„Strategię Rozwoju Gminy”, stronę internetową oraz aktywnie włączyć się we wspólne za-
mierzenia z sąsiednimi gminami.
Z-ca Burmistrza Wojciech Giża oświadczył, że Urząd Miejski przygotowuje stronę inter-
netową, Strategię Gminy oraz wnioski na przyszły rok w sprawie trzech zadań inwestycyj-
nych, dla których możliwe jest uzyskanie dofinansowania z UE.

5. Powołano większością głosów Społeczną Radę Programową  CKiP w następującym skła-
dzie:
Waldemar  Wieja  –  Przewodniczący,  członkowie:  Henryk  Gawłowski  i  Zbigniew Al-
chimowicz.

6. Na wniosek Komisji Budżetowej jednogłośnie uchwalono zmianę w budżecie Gminy na
2003 r. 

7. Sprawozdanie Burmistrza z pracy między sesjami – pytania zadawali: J. Tichanowicz, A.
Kościółek, W. Pietrusiów, I. Sosnowski, J. Wargacki, H. Gawłowski, W. Giża
Odpowiedzi Burmistrza:
- nowy schemat organizacyjny urzędu bardziej równomiernie obciąża obowiązkami Za-

stępcę Burmistrza i Sekretarza Gminy,
- w Gminie pozostanie jeden strażnik miejski niższy rangą. Dotychczasowy Komendant

przechodzi do Referatu Integracji Społecznej i Bezpieczeństwa,
- umorzenia dla S-ki WOD-KAN są obligatoryjne,
- remont mostu  do posesji Pana Mierzwy w Chwalisławiu będzie można wykonać przy

pomocy mieszkańców zalegających z płatnościami wobec Gminy,
- Sołtysi zostali poproszeni o wykonanie wykazu osób, którym brakuje kilku miesięcy do

nabycia świadczeń emerytalnych,
- oferta INWEST-DOM-u dot. przejęcia w zarząd kilku budynków – została skierowana

do S-ki „KOMA”.
8. Uchwała w sprawie rozpatrzenia zarzutów złożonych do projektu miejscowego planu za-

gospodarowania przestrzennego Gminy Złoty Stok.
Autor Planu zagospodarowania przestrzennego  inż. Romuald Waniurski poinformował, że
Komisja Gospodarki przyjęła wszystkie zarzuty osób zainteresowanych zabudową i eks-
ploatacją działek zakupionych jako rolne. W dyskusji J. Tichanowicz wyjaśnił, że Komisja
miała zastrzeżenia do 3 działek, których zabudowa może zakłócić walory krajobrazowe
Chwalisławia  oraz  działki  na  której  uruchomienie  kamieniołomu  granodiorytu zmienić
może walory turystyczneChwalisławia.
Radny A. Kościółek stwierdził, że Strategia przewidywała takie rozwiązania.
Rada podjęła uchwałę większością głosów (protokół z sesji jest do wglądu w Biurze Rady
Miejskiej).

Na sesji zgłoszono też zapytania i wnioski:
Zapytania zgłaszali: J. Tichanowicz, A. Kościółek, I. Sosnowski, J. Wargacki, B. Siuty, Z. Al-
chimowicz, H. Gawłowski.
Rada zdecydowała, że sprawę zakupu działek przez członków poprzedniego Zarządu zbada
Komisja Rewizyjna,
Burmistrz wyjaśnił, że:
- sprzątanie przystanku w Mąkolnie powierzy osobie pozostającej bez dochodów,
- telefon dla P. Krystyniuka w Laskach będzie przyznany,
- opłaty za salę gimnastyczną ustala Dyrektor Samorządowego Zespołu Szkół,
- „Gimbus” został Gminie obiecany, jednak termin nie jest jeszcze znany,
- budynek po szkole w Laskach przygotowywany jest do sprzedaży,
- jeśli  CKiP  nie  utworzy subkonta  dla  biblioteki,  trzeba  będzie  zastanowić  się  nad  roz-

działem tych placówek,
- sprawa przejęcia działki i budynku po p. Soboń w Błotnicy załatwiana jest w Starostwie,
- oświetlenie na ul. Wojska Polskiego i tablica ogłoszeń będą naprawione,
- Sołtys wsi Błotnica zobowiązany został do porozumienia się z współlokatorami w sprawie

zadaszenia świetlicy,



- Radny A. Kościółek zaproponował nowelizację uchwały o preferencjach podatkowych dla
podmiotów gospodarczych  prowadzących działalność w nowowybudowanych budynkach.

31.03.2003 r. – VI sesja Rady Miejskiej
I.     Podjęto następujące uchwały:
1) w sprawie uzupełnienia składów stałych Komisji Rady Miejskiej – radni wybrani w wy-

borach uzupełniających Pani Greta Kamińska i Pan Ryszard Wisła weszli w skład następu-
jących Komisji:
- G. Kamińska – Komisja Gospodarki i Komisja Budżetowa
- R. Wisła – Komisja Gospodarki i Komisja Rewizyjna

2) w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadza-
nie ścieków – Rada większością głosów odrzuciła uchwałę w tej sprawie, jednak zgod-
nie z obowiązującymi przepisami, wynegocjowane z Burmistrzem taryfy opłat za wodę i
ścieki wchodzą w życie 70 dni po złożeniu wniosku przez Prezesa S-ki „WOD-KAN”.

3) w sprawie przyjęcia wniosków do planu zagospodarowania przestrzennego – Rada Miejska
jednogłośnie podjęła uchwałę w tej sprawie, przyjmując tym samym wnioski zgłoszone i
zatwierdzone na poprzedniej sesji.

4) w  sprawie  określenia  zasad  zbywania  nieruchomości  gruntowych  oraz  zasad  ich  wy-
dzierżawiania lub najmu na okres dłuższy niż trzy lata - w większości zmiany polegają na
wypracowaniu tekstu jednolitego uchwały. Ważna dla mieszkańców jest:
Treść § 10 tej uchwały: „Najemcom mieszkań komunalnych, którzy w terminie do 30
września 2003 r. złożą wniosek o wykupienie mieszkania i w terminie 31 grudnia 2003
r. podpiszą akt sprzedaży, udziela się bonifikaty w wysokości 90% ceny lokalu okre-
ślonego przez biegłego, jeżeli kwotę równą 10% ceny lokalu nabywca uiści jednorazo-
wo, przed zawarciem umowy przenoszącej własność.”

II. Rada Miejska zaakceptowała skład zespołu do prac nad opracowaniem Strategii Gminy
Złoty Stok w osobach: J. Tichanowicz, W. Giża, A. Rapacz.

III. Komendant Straży Miejskiej przedstawił Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej
za 2002 rok będące załącznikiem do protokołu z sesji.

IV. Komisja  Rewizyjnej  złożyła  sprawozdanie z  przeprowadzonej  kontroli  zgodności  z
prawem sprzedaży działek zakupionych przez członków poprzedniego Zarządu Miej-
skiego w Złotym Stoku w czasie ich kadencji, w którym stwierdza, że ww. działki były
sprzedane zgodnie z prawem.

V. Burmistrz  poinformował,  że  postanowił  utrzymać  w  mocy  wypowiedzenie  lokalu
mieszkalnego przy Pl. Kościelnym wystawione przez poprzedni Zarząd Miejski. Na-
jemcy służy prawo odwołania się do Sądu i skarga na Burmistrza do Rady Miejskiej.

VI. Zapytania i wolne wnioski zgłosili: Z. Alchimowicz, I. Sosnowski, H. Gawłowski, E.
Starżyk, W. Pietrusiów, W. Wieja, W. Giża, A. Kościółek, J. Tichanowicz
Wnioskowano o:

– zabezpieczenie szybu wentylacyjnego na ul Górniczej,
– naprawę wyrwy w ulicy przy budynku kiosku „Ruch”,
- doprowadzenie do podpisania umów w sprawie utrzymania porządku na przystankach PKS

na wsiach,
- spowodowanie podwożenia  dzieci autobusami PKS pod szkołę,
- przyznanie 1/2 etatu świetlicowej w Chwalisławiu, 
- wycinkę drzew przy posesji Pana Pławiaka w Chwalisławiu,
- zmianę lokalizacji przystanku w Mąkolnie, w sposób dogodny dla mieszkańców Chwali-

sławia,
- dowożenie dzieci z Płonicy na dyskoteki w Złotym Stoku,
- naprawę dróg we wsiach,
- wybudowanie w Mąkolnie szamba spełniającego wymogi ochrony środowiska,
- budowę chodnika w kierunku szkoły (w imieniu mieszkańców osiedla Chemików 3, 5 -

jest deklaracja pomocy z ich strony),
- usunięcie progów zwalniających z ul. Wojska Polskiego,



- interwencję w sprawie zbierania się młodzieży w budynku gminnym przy ul. Złotej (zakład
kamieniarski), którego stan techniczny rodzi zagrożenie,

- zapraszanie na każdą sesję Dyrektora Szkoły w Złotym Stoku,
- uzgodnienie z Dyrektorem Zespołu Szkół w Złotym Stoku ewentualnych zakupów sprzętu

na salę gimnastyczną,
- interwencję w sprawie usunięcia drutów telefonicznych z sosny przy ul. Sienkiewicza nr 6,

10 i 12,
- interwencję w telekomunikacji o naprawę kabli do posesji przy ul. Sienkiewicza,
- wystąpienie  z  pismem  do  Rejonu  Dróg  w  Ząbkowicach  Śl.  o  ustawienie  znaków

ograniczenia prędkości i tonażu we wsi Błotnica,
- interwencję u właścicieli byłej Szkoły Podstawowej Nr 2 o uprzątnięcie terenu,
- wyjaśnienie faktu pominięcia Gminy Złoty Stok w zamieszczonym w gazecie powiatowej

grafiku imprez,

Dokumenty Rady Miejskiej są do wglądu w biurze Rady Miejskiej
(pok. nr 15 Urzędu Miasta w Złotym Stoku, Rynek 22, I piętro).

PRZEWODNICZĄCY
Rady Miejskiej

Jerzy Tichanowicz


